
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr XII

XII Sesja w dniu 17 października 2019 
Obrady rozpoczęto 17 października 2019 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:51 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki 
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Arleta Wegner 
13. Alina Wróblewicz 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad
Przewodniczący Rady poinformował, że według listy na sali obecnych jest 13 Radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 4 Sołtysów.
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu

2. Informacje nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,
B/ wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin,
C/ rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,
D/ zmiany uchwały Uchwały Nr  XV/178/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 listopada 2015 
r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Margonin: sołectwo Kowalewo, sołectwo Lipiniec, 
sołectwo Lipiny, sołectwo Margońska Wieś, sołectwo Młynary, sołectwo Próchnowo, sołectwo 
Radwanki, sołectwo Studźce-Adolfowo, sołectwo Sułaszewo, sołectwo Sypniewo
i sołectwo Zbyszewice,
E/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,|
F/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,



10. Wolne głosy.
11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi lub pytania do przedstawionego porządku obrad?
Zastępca Burmistrza złożył wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad ppkt 7. Informacja 
Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin z analizy oświadczeń majątkowych za rok 2018
oraz ppkt 8. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z analizy oświadczeń majątkowych za rok 
2018
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek.
Głosowano w sprawie:
Informacje nt. porządku obrad - ze zmianami. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Przewodniczący rady zapytał radnych czy wnoszą uwagi do protokołów z X i XI sesji rady.
Uwag i pytań nie zgłoszono. 
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1) Przewodnicząca Komisji ds. społecznych i rolniczych J. Zmudzińska odczytała sprawozdanie z 
posiedzenia wspólnego komisji ds. społecznych i rolniczych, komisji ds. budżetu, finansów i planowania i
komisji rewizyjnej, komisji skarg, wniosków i petycji z dnia 14 października 2019 r. 
„W dniu 14 października 2019 r. o godz. 13:00 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin odbyło 
się posiedzenie w/w komisji. W posiedzeniu uczestniczyli Radni poszczególnych komisji, Burmistrz oraz 
pracownicy urzędu, którzy omawiali przygotowane projekty uchwał. Członkowie komisji omówili 
poszczególne propozycje uchwał zgłoszonych do programu obrad XII sesji i zaopiniowali je pozytywnie. 
Na koniec omówiono bieżące sprawy dotyczące miasta i gminy Margonin”. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.

2) Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji T. Koźlarek przedstawiła sprawozdanie z 
posiedzenia komisji z 18 września i 16 października 2019 r.:
1. „W dniu 18 września 2019 r. odbyło się posiedzenie komisji skarg, wniosków i petycji. Podczas 
komisji obecni byli jej członkowskie oraz radca prawny Urzędu Łukasz Owczarzak. W toku 
prowadzonych prac  komisja zapoznała się z pismem Burmistrza Miasta i Gminy z dnia 11 września 2019
r., którego treść miała wpływ na prawidłowe uzasadnienie niniejszej skargi. Skarżąca została 
powiadomiona o przedłużeniu terminu rozpatrzenia niniejszej skargi. Komisja przedłożyła Radzie Miasta 
i Gminy Margonin uzasadnienie swojego stanowiska oraz stosowny projekt uchwały w sprawie 
rozpatrzenia niniejszej skargi”.



2. „W dniu 16 października 2019 r. odbyło się posiedzenie komisji skarg, wniosków i petycji. Podczas 
komisji obecni byli jej członkowskie oraz radca prawny Urzędu Łukasz Owczarzak. Tematem 
posiedzenia było rozpatrzenie załącznika do pisma Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych z 09 
września 2019 r. nr RDFP.0964/4/2019/58, dotyczące zawiadomienia o naruszeniu ustawy dyscypliny 
finansów publicznych działania organu wykonawczego wskazanej jednostki samorządu, tj. Burmistrza 
Miasta i Gminy Margonin”.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

3) Przewodnicząca komisji rewizyjnej A. Wegner przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia komisji z 26
września 2019 r.
„W dniu 26 września 2019 r. o godzinie 12.00 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Margonin odbyło
się  posiedzenie  komisji  rewizyjnej,  której  tematem  było:  „Kontrola  pracy  oczyszczalni  ścieków  w
Margoninie”.  Podczas  posiedzenia  obecni  byli  członkowie  komisji  oraz  inspektor  ds.  wodno-
kanalizacyjnych spółki ZUK Margonin Pan Dariusz Górka, który przedstawili szczegółowe informacje na
temat  działalności  i  funkcjonowania  oczyszczalni  ścieków  w  Margoninie  i  jakości  oczyszczania
zanieczyszczeń oraz odpowiadał na pytania i zagadnienia skierowanie przez członków komisji. Następnie
członkowie komisji wizytowali w oczyszczalni ścieków, gdzie zobaczyli, jak funkcjonuje oczyszczalnia
ścieków w Margoninie oraz mogli przyjrzeć się procesowi oczyszczania ścieków. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący Rady odczytał sprawozdanie z okresu międzysesyjnego. 
- 12.09.2019r.  – udział w zebraniu wiejskim sołectwa Lipiniec, podział funduszu sołeckiego.
- 16.09.2019r.  – udział w zebraniu wiejskim sołectwa Próchnowo, podział funduszu sołeckiego.
- 17.09.2019r.  – udział w zebraniu wiejskim sołectwa Radwanki, podział funduszu sołeckiego
- 21.09.2019r.  – udział  w pikniku z okazji zakończenia lata w Próchnowie.
- 23.09.2019r.  – udział w zebraniu wiejskim sołectwa Studźce-Adolfowo, podział funduszu sołeckiego.
- 24.09.2019r.  –udział w zebraniu  wiejskim sołectw Sułaszewo i Zbyszewice, podział funduszy 
sołeckich.
- 26.09.2019r.  –udział w zebraniu wiejskim sołectwa Młynary, podział funduszu sołeckiego.
- 30.09.2019r.  –udział XI Nadzwyczajnej Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
- 4.10.2019r.   – udział w uroczystości XX- lecia Powiatu Chodzieskiego.
- 10-11.10.2019r  - udział w spotkaniu Klubu Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów organizowanym 
przez stowarzyszenie WOKiSS.
- 14.10.2019r. -udział w uroczystości z okazji Dnia Edukacji Narodowej w Szkole Podstawowej im. 
Mikołaja Kopernika w Margoninie
- 14.10.2019r.  udział w Komisji Wspólnej Rady Miasta i Gminy Margonin.
- 14.10.2019r.  –udział w uroczystym spotkaniu z okazji Dnia Edukacji Narodowej.
- 16.10.2019r.  udział w Komisji Skarg i Wniosków.
Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Zastępca Burmistrza odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z okresu 
międzysesyjnego.
1. Zostały wydane następujące zarządzenia w sprawie:

 zmiany planu finansowego Urzędu Miasta i Gminy na 2019 rok,
 zmiany planu finansowego zadań zleconych na 2019 r.,
 wyznaczenie  miejsc  na  bezpłatne  umieszczanie  urzędowych  obwieszczeń  wyborczych

i plakatów komitetów wyborczych,
 inwentaryzacji rocznej,
 zmiany inwentaryzacji rocznej,
 wyznaczenia  przedstawiciela  do  ochrony  lokali  obwodowych  komisji  wyborczych  w  czasie

przerwy  w  głosowaniu  w  wyborach  do  Sejmu  Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do  Senatu
Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 13 października 2019r.,

 zmiany regulaminu naboru na wolne stanowiska urzędnicze, w tym na kierownicze stanowiska
urzędnicze w Urzędzie Miasta i Gminy Margonin,



 ogłoszenia naboru na wolne stanowisko urzędnicze w Urzędzie Miasta i Gminy Margonin oraz
ustalenia składu komisji przeprowadzającej te czynności,

 zmiany Zarządzenia nr 113/2019 Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z dnia 27 września 2019 r.
w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do ochrony lokali obwodowych komisji wyborczych w
czasie  przerwy  w  głosowaniu  w  wyborach  do  Sejmu  Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do  Senatu
Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 13 października 2019r.,

2. Burmistrz uczestniczył w następujących spotkaniach:
 09.09.2019 r. - Sołectwo Lipiny – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu sołeckiego na

2020 r.,
 10.09.2019 r. - Sołectwo Sypniewo – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu sołeckiego

na 2020 r.,
 11.09.2019 r. - Sołectwo Kowalewo – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu sołeckiego

na 2020 r.,
 12.09.2019 r. - Sołectwo Lipiniec – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu sołeckiego na

2020r.,
 12-13.09.2019 r. - Trzebaw – zjazd wójtów, burmistrzów, starostów i prezydentów miast,
 15.09.2019 r. - stadion Margonin - pożegnanie lata z Magdą Gessler,
 16.09.2019 r. - Sołectwo Próchnowo – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu sołeckiego

na 2020r.,
 17.09.2019 r. - Sołectwo Radwanki – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu sołeckiego

na 2020r.,
 18-19.09.2019 r. - Rawa Mazowiecka – udział w XIX kongresie gmin wiejskich,
 20.09.2019 r. - Przedszkole samorządowe Margonin – udział w obchodach  Ogólnopolskiego Dnia

Przedszkolaka,
 21.09.2019  r.  - Zacharzyn  –  udział  w  uroczystościach  ku  czci  Polaków pomordowanych  we

wrześniu 1939 r.,
 21.09.2019 r. - Próchnowo – udział w pikniku rodzinnym,
 22.09.2019 r. - udział w XXI turnieju im. Floriana Chełminiaka, 
 23.09.2019 r. - Sołectwo Studźce-Adolfowo – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu

sołeckiego na 2020r.,
 24.09.2019  r.  -  Sołectwo  Sułaszewo  i  Sołectwo  Zbyszewice  –  zebranie  wiejskie  w  sprawie

ustalenia funduszu sołeckiego na 2020r.,
 26.09.2019 r.  - Kąkolewice – Wojewódzki Turniej Wiedzy o „Historii Polskiej Motoryzacji” i

„Bezpieczeństwie w Ruchy Drogowym”,
 26.09.2019 r. - Sołectwo Młynary – zebranie wiejskie w sprawie ustalenia funduszu sołeckiego na

2020r.,
 27.09.2019  r.  - ChDK  –  udział  w  obchodach  jubileuszu  XXV  lecia  Chodzieskiego  Klubu

Gospodarczego,
 28.09.2019 r. - PZW Margonin – podsumowanie sezonu sportowego,
 30.09.2019 r.  - Sołectwo Margońska  Wieś  –  zebranie  wiejskie  w sprawie  ustalenia  funduszu

sołeckiego na 2020r.,
 02-03.10.2019 r. - Katowice – udział w XVII Samorządowym Forum Kapitału i Finansów,
 04.10.2019 r. - obchody XX-lecia reaktywacji Powiatu Chodzieskiego,
 04.10.2019  r.  -  Piła  –  udział  w  konsultacjach  społecznych  w  sprawie  strategii  rozwoju

województwa wielkopolskiego do 2030 r.,
 09.10.2019 r. - Starostwo Powiatowe Chodzież – udział w spotkaniu w sprawie budowy ścieżek

rowerowych,
 11.10.2019 r. - udział w obchodach jubileuszu 100-lecia szkolnictwa zawodowego,
 12.10.2019 r. - Lipiny – udział  w „Dniu ziemniaka”,
 14.10.2019 r. - SP Margonin – udział w obchodach Dnia Edukacji Narodowej,

3. Podpisanie umów: 
Dnia 16 września podpisano umowy na zbycie 3 działek pod zabudowę mieszkalna jednorodzinną w 
Klotyldzinie (za dębem).
Sprawozdanie z działalności Burmistrza stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.



7. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin z analizy oświadczeń 
majątkowych za rok 2018.
Przewodniczący Rady przedstawili informacje z analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miasta i
Gminy Margonin za 2018 r.
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy Margonin stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

8. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z analizy oświadczeń majątkowych Zastępcy 
Burmistrza, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 
osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Burmistrza i członków organów 
zarządzających gminnymi osobami prawnymi,za rok 2018
Zastępca Burmistrza przedstawił informacje z analizy oświadczeń majątkowych Zastępcy Burmistrza, 
Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, osób wydających decyzje 
administracyjne w imieniu Burmistrza i członków organów zarządzających gminnymi osobami prawnymi,za 2018 
r.
Informacja Burmistrza  Miasta i Gminy Margonin stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 
Uchwała Nr XII/104/2019 stanowi załącznik do 12 Protokołu.

b) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 
Uchwała Nr XII/105/2019 stanowi załącznik do 13 Protokołu.

c) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,
Przewodnicząca komisji skarg, wniosków i petycji radna T. Koźlarek przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?



Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały i dodał, że w wyniku pracy komisji 
głosowanie odbędzie się za bezzasadnością dkargi.
Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Margonin,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 
Uchwała Nr XII/106/2019 stanowi załącznik do 14 Protokołu.

d) zmiany uchwały Uchwały Nr XV/178/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 listopada 
2015 r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Margonin: sołectwo Kowalewo, sołectwo 
Lipiniec, sołectwo Lipiny, sołectwo Margońska Wieś, sołectwo Młynary, sołectwo Próchnowo, 
sołectwo Radwanki, sołectwo Studźce-Adolfowo, sołectwo Sułaszewo, sołectwo Sypniewo i sołectwo 
Zbyszewice,
K. Maćkowiak przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały Uchwały Nr XV/178/2015 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 12 listopada 2015 r. w
sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Margonin: sołectwo Kowalewo, sołectwo Lipiniec, sołectwo
Lipiny, sołectwo Margońska Wieś, sołectwo Młynary, sołectwo Próchnowo, sołectwo Radwanki, 
sołectwo Studźce-Adolfowo, sołectwo Sułaszewo, sołectwo Sypniewo i sołectwo Zbyszewice,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 
Uchwała Nr XII/107/2019 stanowi załącznik do 15 Protokołu.

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionych autopoprawek?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszone autopoprawki do projektu uchwały:
Głosowano w sprawie:
autopoprawki do uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 



NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 
Skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
W dyskusji wzięli udział:
- Tomasz Gorkowski – zapytał, o fundusz solecki Sołectwa Lipiny. Jest zaplanowana kwota 12.490 zł – 
czyszczenie stawu zbiornika. Z tego co się orientuje, jeden stawek już był tam czyszczony. Czy to jest ten
sam, czy inny stawek? 
Sołtys Lipin A. Najder – odpowiedziała, że dotyczy to tego samego stawku. Taka propozycja wyszła od 
ludzi z Lipin. Ten stawek był jakiś czas temu czyszczony. Zdaniem ludzi, jest gorzej jak było wcześniej. 
- Mirosław Leśko – powiedział, że po wyjaśnieniach Pani sołtys ma pytanie do Pani skarbnik, ile 
kosztowało poprzednie czyszczenie stawu, kto nadzorował te prace i kto był wykonawcą tych prac? 
Szkoda wydawać takie kwoty co 2-3 lata. 
Skarbnik – powiedziała, że na chwilę obecną nie odpowie na to pytanie, należałoby to odszukać w 
dokumentach.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że ustalimy ten stawek, był on realizowany. Proponuje, bo dawno nic 
nie wpłynęło, złożyć kolejny donos i sprawdzić. Tych donosów jest generalnie dużo, są służby, które to 
sprawdzą. To jest najprostsze rozwiązanie, można wszystko ustalić. Było kiedyś to zadanie, w ramach 
funduszu sołeckiego realizowane, mieszkańcy uznali, że nie tak to zostało wykonane jak powinno. Co do 
kwot i wykonawcy możemy przekazać. Mówiąc kolokwialnie donos można zrobić, będzie wtedy 
stosowna informacja jak na pozostałe Państwa zapytania. 
- Tomasz Gorkowski – poprosił o przychylne spojrzenie w ludzki sposób na nas. Było grzeczne 
zapytanie, jakiego to dotyczy stawku. Mieszkańcy jednak zrezygnowali z wielu innych atrakcji i 
inwestycji na rzecz tego stawku i to wszystko. 
Zastępca Burmistrza – dodał, że co z tego, że udzielimy informacji, jak być może implikacją tego będzie 
jakieś zawiadomienie, stwierdzam po prostu fakty.
- Mirosław Leśko (Ad Vocem) – powiedział, że jako radny ma prawo pytać i wiedzieć. Zadałem grzeczne
pytanie, kto był wykonawcą i kto nadzorował te prace.? Wydawanie ponownie takiej kwoty jest 
absurdem. 
- Andrzej Zmudziński – powiedział, że z tego co pamięta to stawek był czyszczony jakieś 5 lat temu. 
Radny z Lipin i zarazem wtedy sołtys mógłby wyjaśnić tę sprawę. 
Radny A. Rogacki – powiedział, że ten stawek był czyszczony 5-6 lat temu. Ten stawek nie był 
czyszczony w sensie, że był wybrany muł. Tylko tam były naprawiane skarpy. Tam było dużo pracy z 
wywożeniem kamienia i ziemi spod drogi. Ta robota, która była wykonana za te pieniądze nie można było
nic więcej zrobić. Firma, która to robiła, to był chyba Pan Bachorski. On to kopał, ale jaka firma to 
dokładnie nie wiem. Gmina to nadzoruje, ja tylko tam chodziłem i wskazywałem co jeszcze jest do 
zrobienia. Wcześniej była zrobiona wycena z melioracji z Chodzieży tę samą robotę i oni chcieli 19.000 
zł, dlatego gmina wybrała firmę miejscową, gdzie było 2.000 zł taniej. Był moment, że jakby ktoś 
podkręcał całą sytuację. Były wyliczenia ekspertyzy i na jednym zebraniu wiejskim w 2 lata po naprawie 
tego stawku była rozdana kalkulacja i każdy mógł sobie tę kalkulację przejrzeć i nikt wtedy do tego nie 
miał pretensji. Zaczęło się od jednej osoby, która stwierdziła, że tam było roboty na 4 dni i że tyle ta firma
była. Co jest nieprawdą wszystko jest w dokumentach można to sprawdzić. Przed ostatnimi wyborami ten
szum się nasilił. 
- Mirosław Leśko (Ad Vocem) – zapytał sołtys Lipin ile lat temu było to czyszczone?
- Sołtys Lipin – odpowiedziała, że chyba 3 lata temu.
M. Leśko – dodał - 3 lata i już kolejne czyszczenie, to jest coś nie tak. Mam propozycję może należy 
porozmawiać z tym wykonawcą, bo jest coś takiego jak gwarancja na wykonane roboty, może byłaby 
jakaś poprawka, żeby zaoszczędzić.
Zastępca Burmistrza – zaproponował uruchomienie gwarancji na Kominbud, na którą niektórzy radni 
będący tutaj poprzedniej kadencji głosowali. Jakość wykonania prac na osiedlu była fantastyczna. Proszę 
od tej firmy wziąć gwarancje, kilka różnych innych takich firm też by się znalazło.  
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,. 
Wyniki głosowania



ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (10)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 
Uchwała Nr XII/108/2019 stanowi załącznik do 16 Protokołu.

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Mirosław Leśko 
NIEOBECNI (2)
Mariusz Bachorski , Maria Miler 
Uchwała Nr XII/109/2019 stanowi załącznik do 17 Protokołu.

10. Wolne głosy.
W dyskusji wzięli udział:
Dyrektor PS Margonin M. Janicka-Tomczak – zostałam zobligowana do wystąpienia przez nauczycieli 
przedszkola. Chciałam ustosunkować się do wypowiedzi Pana Rafała Gimzickiego. Ze zdziwieniem 
obejrzałyśmy transmisje ostatniej sesji. Wyjaśnienie tego, kto jest nauczycielem znajdujemy w przepisach
prawa oświatowego, które to precyzują, kto to jest nauczyciel. Nauczyciele w przedszkolu to kadra 
wysoko wykwalifikowanych osób. Treścią debaty był dodatek za wychowawstwo. Przepisy prawa 
oświatowego precyzują te zapisy i wysokości. Jest to minimum 300 zł. Wątpliwości Pana Rafała 
dotyczyły Pań pracujących w przedszkolu i czy im się należy. Żeby tego uniknąć to Minister Edukacji 
Narodowej wyjaśnił w stosownym rozporządzeniu z sierpnia 2019 r. dodając zapis że ten dodatek za 
wychowawstwo należy się również nauczycielom paprającym w przedszkolu, opiekunom grupy. 
Pracownicy przedszkola są znani w środowisku, bardzo kreatywnie i aktywnie pracujemy na rzecz dzieci,
a naszą podstawą prawną działania jest realizacja i obowiązek programu wychowawczo-dydaktycznego. 
Panie Rafale zapraszamy częściej do przedszkola, a Panu Burmistrzowi składamy wyrazy uznania, że w 
sposób wyczerpujący powiedział o roli i znaczeniu wychowania już od najwcześniejszych lat. 
Chciałabym wszystkich radnym powiedzieć, że edukacja we Gminie Margonin zaczyna się od 
przedszkola i jest ważna na każdym etapie i na każdym szczeblu i nie chciałabym żeby kosztem 
nauczycieli, tu w tym wypadku przedszkola reperowany był budżet i dzieliło środowisko nauczycielskie. 
Dziękuje wszystkim radnym, którzy w sposób jednoznaczny wypowiedzieli się za tym żeby ten dodatek 
za wychowawstwo nauczycielom przedszkola przyznać.
- Rafał Gimzicki – powiedział, że jeżeli Pani Dyrektor oglądała ze szczegółami to dobrze wie, że kilka 
razy wspomniałem, że nie mam nic przeciwko temu, żeby był ten dodatek dla opiekunek, a nie dla 
wychowawców. Nie ma wychowawców są opiekunki oddziału przedszkolnego i ten dodatek, jeśli mamy 
pieniądze wspominałem, że może być nawet wyższy jeśli Burmistrz tak uważa. W ustawie jest napisane, 
że wprowadza się dodatek funkcyjny dla opiekunek grup przedszkolnych, nie ma nic powiedziane o 



wychowawstwie. To co Pani przytoczyła dotyczy szkół, nie przedszkoli. Dodatek jest w wysokości 
minimum 300 zł. Może być wyższy. Jeśli mamy pieniądze to rada może przyznać większy dodatek. Tylko
od kilku sesji słyszymy, że mamy oszczędzać. Dlaczego Panie, które są zbulwersowane nie skierują się 
do nauczycieli z Lipin, którzy w ciągu roku musieli zmienić lekcje wychowania fizycznego, które był 
prowadzone oddzielnie dla klasy 7 i 8, a teraz są połączone. Tutaj musiały zostać jakieś oszczędności 
wprowadzone. Kosztem właśnie Lipin dostało może przedszkole. My możemy dawać ten dodatek 
wszystkim nauczycielom minimum 300 zł dla szkół podstawowych i kwotę jaką rada ustali dla Pań z 
przedszkola.
Dyrektor przedszkola – powiedziała, że rzetelnie realizujemy budżet i nie jesteśmy naciągaczami. 
Dysponujemy w sposób racjonalny tym, co mamy. Oszczędności i problemy finansowe też nas dotknęły. 
Z wielką troską patrzymy na każda wydawaną złotówkę. W rozporządzeniu z miesiąca sierpnia 
sprecyzowane jest komu ten dodatek się należy.
- Alina Wróblewicz – powiedziała, że chodnik na rynku, co się schodzi po schodkach się zarywa. 
Podziękowała za powieszenie znaku zakazu zakazu wjazdu na ul. Wąską.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że oszczędności na oświacie też są. Nauczyciele również otrzymali 
podwyżki. Tych pieniędzy nie dostaliśmy i nie dostaniemy. W Lipinach takie decyzje były podejmowane i
będzie więcej takich decyzji. Radny Gimzicki wskazywał że jakieś działania są podejmowane, a 
pieniądze blokowane. Prośba aby takich dyskusji nie prowadzić na sesjach. Dodatek został wyrównany 
rada mogła, a nie musiała. Utrzymanie oddziału w Radwankach kosztuje 110.000 zł . Z roku na rok 
będziemy dopłacać coraz więcej, chyba że zwiększymy liczebność klas. 
- Mirosław Leśko – dodał - nie będę za oszczędzaniem na przedszkolu i szkołach. To była sesja 
nadzwyczajna nie było komisji, dlaczego nie zaprosił Pan przewodniczący dyrektorów szkoły?
Przewodniczący rady – powiedział - uważam, że była to dla mnie typowo techniczna uchwała. 
- Jolanta Zmudzińska – zapytała o to, czy gmina ma realny wpływ i kontrolę na ilość dodatkowych 
talerzy które są mocowane na wierzy sieci komórkowej, która powstała na ul. Okopowej? Miało być 6 a 
jest ich już 12.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że gmina nie ma na to wpływu i nie decydujemy o tym.

11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku
z czym ogłasza zamknięcie XII sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 17 października 2019 
roku o godz.: 14:51
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